
Avfallssamleren «PortBin», eller fra nå av søppelrydderen, skal fange opp plast og 
marint avfall som flyter i havnebassenget.
– Vi har vært og sett flere havner som har tatt denne i bruk. Den skal plukke opp 
søppel som flyter i vannkanten. Nå driver vi og finner ut hvor vi skal plassere den, 
sier økonomisjef Trond Rognlid i Hammerfest Havn KF.

Plassert i indre havn
Rognlid inviterte mediene på besøk på havnekontoret. Etter en kjapp innføring om 
hvordan det fungerer, tok Rognlid med seg pressen på visningstur. Ved 
småbåthavna like ved uteserveringen til Qa, er søppelrydderen plassert. – Vi driver 
og finner ut hvor den gjør best nytte. Mye avhenger av hvor havstrømmene tar med 
seg søppelet. Havna vår er stor, og søppelrydderen er liten. Vi vet ennå ikke om vi 
har plassert den på riktig plass, sier Rognlid. Pressen fikk med selvsyn se hvor mye 
søppelrydderen hadde plukket opp i løpet av et par timer. Og i søppelkorga var det 

Av Trond Ivar Lunga
ifinnmark.no
25. 09.2020

Avfallssamleren_PortBin,_eller søppelrydder på norsk, 
kostet Hammerfest Havn mellom 50.000 og 60.000 kroner. – 
Dette er en god investering, sier havnesjef Karl Oskar 
Jørgensen i Sandefjord etter fire års bruk av 
søppelrydderen.

Denne lille dingsen har Trond 
stor tro på: – Verdt hver krone

PÅ SØPPELJAKT: Økonomisjef Trond Rognlid i 
Hammerfest Havn viser her hvor mye søppelsamleren 
har fått inn i løpet av par-tre timer. Foto: Trond Ivar 
Lunga
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både sjøgress og 
plastartikler.

– Tømmer to ganger om 
dagen
– Nå har vi hatt den 
stående har i to uker. Vi 
tømmer den to ganger om 
dagen. I løpet av en uke 
samler den nok opp en 
søppelkasse, sier Rognlid. 
Hvis hver søppelkasse 
samler opp mot 100 kilo 
søppel, vil en slik 
søppelrydder samle opp 
mot fem tonn søppel fra 
sjøen hvert år.
Økonomisjef Rognlid sier 
at det ikke skal stå på 
økonomien når det skal 
vurderes å kjøpe inn flere 
av denne typen.
– Hvis det viser seg at dette er vellykket, vil vi garantert kjøpe inn flere. Kanskje kan 
vi plassere en på Fuglenes, en i Rypefjord og en i Kvalsund, sier Trond Rognlid.

Vært i bruk i flere år
Havnene i Kristiansand, Bergen, Bærum og Sandefjord havner som startet med 
dette prosjektet i 2017. Ifølge Rognlid har erfaringene fra disse havnene vært gode. 
Også Oslo har flere slike søppelryddere plassert rundt omkring.

– Vi er spente på hvordan den vil fungere her i Hammerfest. Så vidt jeg vet er vi 
den første havna i Finnmark som tar den i bruk. Vi er veldig spent på hvordan den 
vil fungere til vinteren, og ikke minst hva som følger med snøen som dumpes i 
havna. Vi synes uansett at det skal bli koselig å få en renere havn. Dette er et lite 
bidrag, men viktig bidrag for miljøet, sier Trond Rognlid.

Testet den i fire år
Havnesjef Karl Oskar Jørgensen i Sandefjord sier de har testet søppelrydderen i 
fire år. – Vi har hatt et godt samarbeid med produsenten. Hos oss fungerer den 
veldig godt, men vår erfaringer er at det er veldig avhengig hvor den blir plassert. Vi 
tømmer vår søppelrydder to-tre ganger om dagen. Heldigvis for oss samler den 
mer sjøgress enn plast. Jeg mener Hammerfest Havn har gjort en god investering. 
Den er verdt hver krone, sier havnesjef Jørgensen i Sandefjord.

PLASSER I INDRE HAVN: Her har Hammerfest Havn KF plassert sin 
avfallsamler. Foto: Trond Ivar Lunga


